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LISTOPAD – PROSINEC

Cena 15,- Kč

Letos poslední. A já čekal, až vyroste. Foto: Jakub Čekal
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Zprávy z radnice

Úvodník starosty města

Dobrý den, vážení čtenáři zpravodaje. Vítám vás u dnešního úvodníku, 
nejtěžšího ze všech žánrů. 

Pokud své oči necháte zabrousit až na konec textu, uvidíte tam opět 
jméno Jan Brožek. Dnešní úvodník mám tu čest opět psát já a velmi vám 
za to děkuji.  

Dovolte mi upřímně poděkovat za velkou důvěru, kterou jste mně a dal-
ším lidem z kandidátky hasičů dali. Jak se dočtete v příspěvcích shrnu-
jících výsledky voleb statisticky, hlasů jsme my všichni dostali velké 
množství. Já nebudu psát ve statistických vyjádřeních o průměrech, per-
centilech a D‘Hondtově metodě. Budu děkovat za tu podporu, kterou jsem 
cítil nejen z počtu hlasů, ale i z osobních setkání a gratulací. Velmi si toho 
vážím já osobně, ale i všichni ostatní z kandidátky hasičů – však každý 
kandidát dostal více než 300 hlasů. 

Ovšem zdaleka ne všechny hlasy byly pro hasiče, a to je také dobře. 
Zastupitelstvo je složené pestře a tak to má po volbách být. Zároveň mne 
velmi těší, že kampaň byla férová a nevyhrocená (skutečně jsem to čekal 
horší). Za to děkuji úplně všem. 

Ale volby jsou za námi a práce před námi. Dopustím se malé po-
litické neobratnosti a budu po volbách říkat to samé, co před vol-
bami. Čekají nás velké úkoly, ale tolik věcí, co jsme postavi-
li mezi roky 2018 – 2022 už nepostavíme. Naše město bude růst dál, 
jen trochu pomalejším tempem. Možná by bylo lépe říct klidněji.  
A to vůbec není špatně. Byl bych rád, kdybychom naše město dál rozvíjeli 
rozvážně, ale také odvážně. 

Krásný podzim vám přeje staronový starosta města Černovice.
Jan Brožek
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INFORMACE ZE ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTA ČERNOVICE

ve dnech 7. 9. 2022

XXXX-případná anonymizace části zápisu z důvodů ochrany osobních 
údajů (GDPR) Do úplného znění zápisu ze zasedání zastupitelstva mohou 
u Městského úřadu Černovice nahlédnout občané města Černovice starší 
18 let s trvalým pobytem ve městě Černovice, fyzické osoby starší 18 let 
vlastnící nemovitost na území města Černovice, a cizí státní občané starší 
18 let s trvalým pobytem ve městě Černovice, o nichž tak stanoví meziná-
rodní smlouva, kterou je Česká republika vázána a která byla vyhlášena.

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:

• jednorázový příspěvek ve výši 1.500,- pro děti, které nastoupí do 1. tří-
dy ZŠ Černovice školního roku 2022/2023

• objednávku klíčového systému pro ZŠ a MŠ Černovice
• nákup nového nábytku pro MŠ
• podání žádosti o dotaci na rekonstrukci školní kuchyně, zaměřenou 

na úspory energií
• úhradu nákladů na dopravné pro plavecký a bruslařský výcvik, pořáda-

ný ZŠ a MŠ Černovice ve školním roce 2022/2023
• ZÁMĚR prodeje pozemku číslo 2112/5 v k.ú. Černovice u Tábora panu 

XXX
• vypsání výběrového řízení na realizaci ZTV pro pozemky 2112/3, 

2112/4 a 2112/5
• vypsání výběrového řízení na realizaci projektu Posílení vodních zdrojů 

města Černovice z vrtu Střítež
• podání žádosti o dotaci na projekt Posílení vodních zdrojů města Čer-

novice z vrtu Střítež
• dodatek č.2 ke smlouvě o dílo s firmou Alma Aqua
• finanční dar 10.000,-Kč na Setkání hasičských historiků, kronikářů 

a sběratelů 2022 na Sokolovně
• rozpočtové opatření číslo 6
• ZÁMĚR prodeje pozemku číslo 1475/4 v k.ú. Benešov
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• finanční dar římskokatolické farnosti na opravu sanktusníku ve výši 55 
tisíc Kč

• směnu vozidla T805 (Rok výroby: 1953, Číslo motoru: 251247) z majet-
ku města Černovice za vozidlo T148 s městem Pacov

• vybudování zpevněné plochy v ulici Na Potoce před č.p. 227
• poskytnout ČSŽ Černovice finanční dar na činnost 20.000,-Kč

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• výsledek jednání s panem XXX

Zastupitelstvo města Černovice souhlasí:
• s podáním žádosti do IROPu na modernizaci jazykové učebny a zava-

zuje se dofinancovat rozdíl mezi dotací a plnou cenou
• s podáním žádosti do OPŽP na úpravu zeleně kolem školy a zavazuje se 

dofinancovat rozdíl mezi dotací a plnou cenou
• s koupí částí pozemků 85/14, 88/1, 85/6 a 89 v k.ú. Dobešov o celkové 

výměře přibližně 225 m2 za cenu 25 Kč/ m2

• s bezúplatným převodem sportovního vybavení ze Sokolovny do majet-
ku města a schvaluje finanční dar na činnost 200.000,-Kč

Zastupitelstvo města Černovice nesouhlasí:
• s prodejem části pozemku číslo 1469/27 v k.ú. Benešov panu a paní 

XXX

Zastupitelstvo města Černovice stanovuje:
• cenu za změnu územního plánu takto:

Pokud je žadatelem fyzická osoba a změna neslouží k podnikatelské 
činnosti, je cena za provedení změny územního plánu 10.000,- Kč.
Pokud je žadatelem právnická osoba, nebo fyzická osoba podnikající, 
a změna slouží k podnikatelské činnosti, je cena změny územního plá-
nu 25.000,- Kč.
V případě, že změna slouží k napravení nezákonného stavu, způsobené-
ho žadatelem, cena se zvyšuje na trojnásobek.
Zastupitelstvo může cenu za změnu územního plánu stanovit individu-
álně u každého požadavku.
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INFORMACE Z USTAVUJÍHO ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTA ČERNOVICE 

z 18.10.2022

Zastupitelstvo města Černovice volí:
•  tříčlennou volební komisi pro ustavující zasedání Zastupitelstva města 

Černovice ve složení: předseda: Jaroslav Řeháček
1. členové: Ing. Jan Tíkal, Mgr. et. Mgr. Bc. Josef Michálek
• starostou města Černovice Mgr. Jana Brožka
• místostarostkou města Černovice Ing. Martinu Kratochvílovou

Zastupitelstvo města Černovice určuje:
• podle § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, že pro výkon funkce staros-

ty bude člen Zastupitelstva města Černovice uvolněn,
počet místostarostů: 1, pro výkon funkce místostarosty nebude člen Za-
stupitelstva města Černovice uvolněn,
volba starosty a místostarosty bude provedena tajným hlasováním

Zastupitelstvo města Černovice stanovuje:
• odměny za výkon funkce neuvolněným členům Zastupitelstva města 

Černovice v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o ob-
cích, a nařízením vlády ČR č. 318/2017 Sb. v platném znění, takto:
a) místostarosta: měsíční odměna ve výši 5.000,- Kč
b) předseda výboru / komise: měsíční odměna ve výši 2.500,- Kč
c) člen komise či výboru: měsíční odměna ve výši 2.000,- Kč 
d) ostatní členové zastupitelstva: měsíční odměna ve výši 1.800,- Kč. 

Odměna bude poskytována od 19. 10. 2022. V případě nástupu náhradní-
ka na uprázdněný mandát člena zastupitelstva bude odměna poskytová-
na ode dne složení slibu. V případě změn v obsazení jednotlivých funkcí 
bude odměna poskytována ode dne zvolení do příslušné funkce.

• v souladu s § 74 odst. 1 zákona o obcích neuvolněnému členovi Zastu-
pitelstva města Černovice, který je oprávněn k přijímání projevu vůle 
snoubenců, že spolu vstupují do manželství, zvýšení odměny o 300,- Kč 
za jeden obřad, v souhrnu za kalendářní měsíc maximálně ve výši 
2.000,- Kč.
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Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• zřízení finančního výboru ve složení:
   Předseda: Ing. Jan Tíkal
   Členové: František Dvořák, Miroslava Lorencová
• zřízení kontrolního výboru ve složení:
   Předseda: Zdeněk Zíka
   Členové: Mgr. et Mgr. Bc. Josef Michálek, Kateřina Šteflová

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• výsledek výběrového řízení na projekt „Posílení vodních zdrojů města 

Černovice z vrtu Střítež“ a schvaluje uzavření smlouvy o dílo s firmou 
Status stavební a.s.

Výsledky voleb do Zastupitelstva města Černovice
konaných 23.–24. 9. 2022

Ve dnech 23.–24. 9. 2022 se uskutečnily volby do Zastupitelstva měs-
ta Černovice. Bylo voleno 9 členů zastupitelstva. Kandidovaly 4 volební 
strany s celkovým počtem kandidátů 36.

Voleb do Zastupitelstva města Černovice se zúčastnilo 764 voličů, což 
představuje 54,30% z celkového počtu voličů.

V nově zvoleném Zastupitelstvu města Černovice získaly mandáty  
3 volební strany a byli zvoleni tito zastupitelé:

Kandidátní listina Kandidát Politická 
příslušnostčíslo název poř. č. příjm., jméno, titul věk

2 Sokol pro všechny 1 Tíkal Jan Ing. 42 BEZPP
3 ANO 2011 1 László Pavel 37 BEZPP
3 ANO 2012 3 Zíka Zdeněk 53 BEZPP
3 ANO 2013 2 Michálek Josef Mgr. et Mgr. Bc. 46 BEZPP
4 Hasiči pro Černovicko 6 Řeháček Jaroslav 63 BEZPP
4 Hasiči pro Černovicko 1 Brožek Jan Mgr. 42 KDU-ČSL
4 Hasiči pro Černovicko 2 Průša František 46 BEZPP
4 Hasiči pro Černovicko 3 Bůžek Jaroslav 35 BEZPP
4 Hasiči pro Černovicko 4 Kratochvílová Martina Ing. 39 BEZPP



7

Tak nám zvolili starostu! Kterýho paní Mayerová?

 Já znal dva, kteří o to usilovali. Tak toho, co jsme jako Petiční výbor 
nechtěli.

Tak nějak by mohl začínat nový humoristický román „Osudy vnuka Jo-
sefa Švejka v období nastolené demokracie“.

V minulém čísle černovického Zpravodaje se svým článkem (Reakce na člá-
nek … str. 16-18) do předvolební agitace zapojil i tzv. Petiční výbor. Opět nám 
připomenul „pochybné rozhodnu-tí“ stávajícího starosty a jeho spřízněných 
zastupitelů v záležitosti odvolání ředitele ZŠ a MŠ v roce 2020. Nějak se ale 
nezmiňuje o skutečnosti, že k takovému rozhodnutí měli zastupitelé legální 
právo z titulu zřizovatele na základě zjištění (o kterých se nebudu rozepisovat 
– již bylo mnohokrát probíráno). Legální právo z titulu svých funkcí na zá-
kladě legálního zvolení většinou obyvatel Černovic. Zde jsme však svědky 
„nového trendu demokracie“, neuznávat legitimitu a prosazovat názor men-
šiny proti většině. K tomu jsou pak vhodné kdejaké záminky, např. i prosté 
poděkování odcházejícímu řediteli, pramenící z prosté lidské slušnosti. 

To, že asi škola nebyla v minulých letech v dobré kondici přispělo i „vi-
zionářství“ Petičního výboru, který se již před nástupem negativně stavěl 
k novému řediteli jako neschopnému a nyní i k nové pí. ředitelce (viz. cit. 
článek … Co se týká výběrového řízení …. str. 17).  Např. postrádám logi-
ku ve sdělení: „ … druhá uchazečka byla velmi schopná a velmi se o chod 
školy zajímala. Školu navštívila a zjišťovala si informace“. Pravděpodob-
ně, když zjistila existenci „odbojové skupiny“, zájem opadl. A současná 
ředitelka se o chod školy zřejmě nezajímala, proto se přihlásila do výběro-
vého řízení. Takovéto posuzování mi připomíná kádrová oddělení za mi-
nulého společenského zřízení, kdy soudružky určovaly, kdo je schopný 
a kdo ne na základě podivných „intuicí“.

Nevím, jaký byl odvolaný „vynikající ředitel školy“, ale rád bych se po-
zastavil u „skvělé účetní“. Již s prvním písemným vystoupením petičního 
výboru rozeslala obyvatelům Černovic dopis, kde mj. uvádí „že si sama 
vytvářela sestavy pro vlastní potřebu“. Už toto sdělení vytváří značné po-
chybnosti o „skvělosti“.
a) buď sestavy potřebovala pro svou práci a pak měla uplatnit nárok na je-

jich generování u autorské firmy v rámci účetního programu
b) sestavy byl program schopen generovat, ale účetní nezvládala jejich 

zadávání
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Poděkování a omluva voličům

Vážení občané – voliči, děkuji vám za hlasy, které jste mi v letošních 
komunálních volbách dali do zastupitelstva města Černovice. Velice mile 
mě překvapil počet mých získaných hlasů a úspěch celé volební strany 
Hasiči pro Černovicko. 

Přátelé, kdo jste si naivně myslel, že můj úspěch bude automaticky zna-
menat funkci starosty města či místostarosty, tak vás musím zklamat a také 
se vám touto cestou omluvit. Funkce starosty města je, obzvláště v této ob-
tížné době, po všech stránkách velice náročná. A já musím sebekriticky 
konstatovat, že bych tuto funkci určitě nevykonával k vaší spokojenosti 
a ku prospěchu našeho města. Kdo mě zná trochu více, tak mi dá za pravdu.

Děkuji vám za pochopení.  
Jaroslav Řeháček – zastupitel města

c) ve vytvářených sestavách byly prováděny přesuny mezi jednotlivými 
účetními položkami podle potřeby tak, aby ale konečný výsledek od-
povídal skutečnosti

Ale ještě zpět k Petičnímu výboru. Domnívám se, že tzv. Petiční zá-
kon (Zákon 85/1990 Sb.) upravuje postup při ustavení Petičního výboru, 
jeho zastupování před veřejností, obsah petice, získávání sympatizantů, 
ad. Tady jsme však svědky nejen nerespektování tohoto zákona, ale jeho 
zaštiťováním se při jakékoliv příležitosti. Asi pod heslem „Petiční výbor 
na věčné časy a nikdy jinak!“ budeme v budoucích letech „oblažování“ 
různými peticemi kdo a jak má řídit ZŠ a MŠ v Černovicích.

To, že se tzv. Petiční výbor zapojil do předvolební agitace, splnilo svůj 
účel, i když kontraproduktivně. Značně naivní kalkulace, že teď to stáva-
jícímu starostovi a jeho spřízněncům pěkně nandáme a oni nebudou zvo-
leni, jaksi nevyšla, Místo aby sestřelil starostu, střelil se do nohy.  Voliči 
dali jednoznačně najevo své mínění a být většinový volební systém a ne 
stávající kočkopes, neměl by Petiční výbor v zastupitelstvu ani jednoho 
spřízněnce (podle jejich měřítek).

Jeden klad však musím Petičnímu výboru přiznat. Kritikou nutnosti 
místních školských pracovníků dojíždět za prací se (asi bezděčně) zastal 
své bývalé kolegyně, která musí dojíždět za prací do Sezimova Ústí.

Jan Podhola
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Volby v Černovicích

Stejně jako v jiných obcích proběhly volby do místního zastupitel-
stva i v Černovicích. Část voličů může být spokojena, část nespokoje-
na a vzhledem k volební účasti je to většině lhostejné. Svůj nemalý podíl 
na tom má volební systém, kdy po snaze autorů implantovat několik „de-
mokratických prvků“, vznikl zcela nepochopitelný systém, který funguje 
jinak, než se tváří. 

Tvůrci systému se snažili skloubit tři vzájemně jen obtížně slučitelné 
věci: aby systém byl poměrný, aby současně volič mohl hlasovat pro kan-
didáty napříč listinami, a aby současně zůstal alespoň částečně zachován 
vliv těch, kdo kandidátku sestavují, na to, kdo za ně v zastupitelstvu za-
sedne.

Předně se podle součtu hlasů pro jednotlivé kandidáty určí, kolik získa-
la která kandidátka mandátů. To bylo motivováno snahou zamezit vzniku 
jednoho vítěze (což by umožňoval většinový systém) a umožnit vznik tzv. 
opozice. Teprve pak se řeší, komu z dané kandidátky mandát připadne. 
A k tomu, aby se měnilo původní pořadí na kandidátce, je zapotřebí získat 
výrazně nadprůměrný počet hlasů. Dochází tak k tomu, že se do zastupi-
telstva dostávají kandidáti s výrazně nižším počtem získaných hlasů než 
jiní. Takový případ nastal i v letošních komunálních volbách v Černovi-
cích, kde všichni nominovaní za „Hasiče“ dostali mnohem více hlasů, než 
ostatní kandidáti z dalších uskupení, přesto se však do zastupitelstva ne-
dostali. Výsledkem pak je i podezření z nějakých zákulisních machinací. 

     Na druhou stranu by nám to, kdo zvítězí, jako obyvatelům Černovic 
mohlo být lhostejné, neboť všichni kandidáti na všech kandidátkách jsou 
„bez stranické příslušnosti“ (vyjma 1 případu u Hasičů) a všichni usilují 
o naše dobro (třeba i proti naší vůli). Alespoň to tak podle volebních letá-
ků vypadalo. Škoda jen, že nebylo uskutečněno setkání kandidátů s voli-
či, neboť zůstalo mnoho nevyjasněných otázek. Např. proč vrcholní funk-
cionáři Sokola kandidují za hnutí ANO a ne za Sokol pro všechny. To se 
za své postavení stydí? Řečeno sportovní terminologií – za jaké mužstvo 
vlastně kopou? Dále, zda např. kandidát na starostu za hnutí ANO by 
v případě svého vítězství ukončil podnikání, aby se mohl naplno věnovat 
své nové funkci. Nebo jak zamezit „rozhodování o nás bez nás“ v případě 
přidružených obcí, když kandidáti za ANO byli všichni z Černovic! Zajis-
té by se našla celá řada dalších otázek, která by voliče zajímala, a na které 
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volební slogany (výkřiky) nedávají žádnou odpověď. To by byla praktic-
ká ukázka naplnění slibu o „otevřenosti, efektivitě a vstřícnosti v komu-
nikaci s občany“. 

     Nicméně karty jsou rozdány a zvolené zastupitele čekají čtyři perné 
roky práce, aby „vyhověli“ všem obyvatelům a jejich požadavkům. Vě-
řím, že vzhledem ke svému vzdělání a zkušenostem se dokáží oprostit 
od malicherností, najít společnou řeč (novodobou terminologií – napříč 
politickým spektrem) a neuchylovat se k házení klacků pod nohy a oko-
pávání kotníků. Nikdo nejsme nesmrtelný a současná doba není idylická, 
abychom si ji vzájemně znepříjemňovali. 

Proto jim přeji pevné nervy a spokojenosti z vykonávané a vykonané 
práce.

Jan Podhola

...tak nám ukončili provoz naší úzkokolejky!

Už od počátku 20. století 
sloužila lidem z celého okolí. 
Vozila je do zaměstnání, 
do škol a  na výlety z Obrataně 
až po Jindřichův Hradec. Dnes, 
když má skoro každý auto, už 
lokálka není tolik využívaná 
a asi chybí peníze na provoz.

Přesto je veliká škoda, že 
už nikdo nebude zažívat tu 
romantickou projížďku naší 
krásnou krajinou. Touhle 
trasou jsem jezdila už jako malá 
holka za svými příbuznými 
do Černovic a dodnes na to 
ráda vzpomínám. Škoda, že 
má něco v dnešní době tak 
ojedinělého, nyní zaniknout.

O. Šebestová



11

Historie jednoho domu

Rád bych se podělil o poznatky, které jsem nalezl při hledání historie 
domu číslo popisné 230 ve Vodní ulici, ve kterém již 20 let vždy část 
roku žijeme. Možná to inspiruje další obyvatele města k zamyšlení se nad 
svým obydlím.  

Vodní ulice nese název podle toho, že už od 17. století (jistě 1668) tudy 
vedl ze Sviní hory (Svidníku) povrchový dřevěný vodovod ke kamenným 
kašnám, později uložený do země. V letech 1909-1911 bylo potrubí 
změněno na kovové se stojánky, tj. hydranty, z nichž jeden je například 
zachován při výjezdu z obce na táborské silnici. Patříme do části města 
nazývané Předměstí (kdysi též Táborské předměstí), které zahrnuje 
ještě ulice Táborskou, Na potoce a Na pelíšku. Tato část města vznikla 
nejpozději, původně byl od Tábora průjezdný jen úval před potokem 
v místě nynější ulice Na potoce doprava k mostu na Pršíně a asi dále 
k zámku a Zámeckou (dnes Dobešovskou) do města. Teprve později 
rovnou přes most na náměstí. Začátek nynější Táborské ulice od náměstí 
(tzv. Branka, dnes mezi prodejnami Flop a Opeko) k synagoze se jmenoval 
Judengasse (Židovská ulice), stejně jako celá čtvrť. Teprve asi od roku 
1857 je nynější název. Někdy se ulici říkalo Pražská, chvíli po roce 
1945 Jana Záhory („partyzána“ z Nechyby a Stříteže) a pak také chvíli 
Československé armády.  

Podle mnohasvazkové rukopisné historie domů a rodů, uložené 
v městské knihovně, kterou zaznamenal dlouholetý předseda České 
genealogické společnosti a černovický rodák pan Rudolf Melichar (1907-
2006), byl dům postaven v období okolo roku 1820, kdy pozemek koupil 
od obce švec Václav Hromadník. Zavázal se „nic více přistaviti ani 
ohraditi ani škodu v polích žádnému činiti“. Kupní smlouva na pozemek 
je v gruntovní knize 1739–1878 (uložené ve Státním oblastním archivu 
v Pelhřimově) na stranách 829–830: „Obec černovická prodala kus místa 
blíž pazderny ležícího, neužitečného a neměřeného, které samé jest z jedné 
strany rybníka Pelíška a z druhé pod domkem Václ.(ava) Lhotky Václ.
(avu) Hromadníkovi pro vystavení domku v dílce 8 a šířce 4 sáhů za 60 
zl., což on obci hotově položil. Převzal domkářskou činži 2 zl.(até) 20 
Kr.(ejcarů). Stalo se 1/5 1820. Vencl Hromadník kup.(ující), Fr.(antišek) 
Vojta měst.(ský) rycht.(ář), Jan Tichý a Kašpar Pivoňka starší obce, Vojt.
(ěch) Tichý representant.“ Nejpozdější rok dokončení stavby je 1822, 
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kdy se zde narodila dcera, pravděpodobnější je ale už rok nákupu 1820. 
Gruntovní kniha 1826–1841 na straně 151 potvrzuje roku 1839: Domek 
s malou zahrádkou zapsán do gruntovních knih 1. května 1820. 
Baráčku je tedy přes 200 let. 

Od přečíslování v roce 1815 mají domy jen jedno číslo. Předtím měly 
podle starého číslování z roku 1771 jiné. Pěší prohlídkou celé obce jsem 
nalezl prvních 219 popisných čísel v pořadí podle obvyklé metody a pár 
dalších mimo centrum. Číslováno bylo od vstupu do obce z tehdy zřejmě 
nejdůležitější přístupové cesty podél potoka od Soběslavi zprava doleva 
po obvodu všech ulic. Začínají od zámku (číslo 1) a končí posledním 
domem proti zámku v Dobešovské ulici (číslo 219). Osamělé stavby měly 
čísla: 220 (”márnice” židovského hřbitova, číslo později přiděleno ještě 
domu v Nádražní ulici, který postavil jako první svou stavbu stavitel Josef 
Pelikán pro učitele Josefa Kaňku kolem roku 1912), 221 (šindelka v oboře, 
dříve Šelihův mlýn a valcha), 222 (mlýn pod Dobešovem, dnešní Baštův), 
223 a 224 (samota a mlýn ve Stružkách, oba časem zbořeny, druhé číslo 
později dostal statek proti židovskému hřbitovu na úpatí Svidníku v naší 
ulici), 225 (mlýn, nyní pila za školou) a 226 (židovská synagoga). 

Zástavba okolo nás tehdy končila oběma mlýny v dohledu, čísla svědčí 
o pořadí domů po obvodu tehdejšího městečka: dvojdům se společnou 
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střechou Na pelíšku 123 a 124, Táborská 125, horní mlýn (dříve Louckého) 
126, dolní mlýn (dnes hotel Mlýn) 127, Táborská 128, Vodní 129 a Vodní 130. 

Po čtrnácti letech při stabilizaci katastru roku 1829 je již zaznamenáno 
236 domů včetně našeho a náš je na mapě a má číslo 230. Ze všech 
chalup v městečku bylo téměř sto dřevěných a jen pár kamenných 
mělo patro. Novostavby tehdy byly: číslo 227 z roku 1822 Na potoce, 
228 z roku 1817 Na potoce (zbořeno majitelem zedníkem Václavem 
Baštou 1963, na jeho místě stojí garáže), 229 Na potoce (stál v zatáčce 
proti mlýnu, pozemek byl koupen roku 1832 a chalupu postavil švec Jan 
Kraus, roku 1845 ji prodal Hynku Pačovi, zděný dům byl postaven až 
1879 zedníkem Jakubem Maškem, zbořeno roku 1940), číslo 231 z roku 
1825 v Soběslavské ulici na Pršíně (dnes vedle železářství), 232 z roku 
1828 stojí v zahradě za domem číslo 99 na náměstí, 233 v Pacovské ulici 
postaveno asi také tehdy a už v roce 1837 směněno za jiné, 234 Na pelíšku 
zřejmě téhož roku jako číslo 235 ve Svatavské ulici z roku 1828 a číslo 
236 v Táborské ulici (dnes sklad vedle obchodního domu Janeček) stabilní 
katastr uzavíralo.

Starobylost domu podtrhoval ještě roku 2000 povalový „typlový“ 
strop s tesanými trámy volně přiraženými k sobě a zajištěnými dřevěnými 
kolíky (špačky) ve dvou obytných místnostech, původně jednom prostoru 
v přízemí. (Název používaný v jižních Čechách podle prof. ing. arch. 
Jiřího Škabrady pochází z němčiny: Dippelboden = povalový, Diebel = 
kolík.) Také zachovalá šindelová střecha. Od ničivého požáru v roce 
1857, který přežily jen domy mimo střed obce a i náš, platilo nařízení, 
že se musí pokládat na střechu místo šindelů tašky. Zřejmě to platilo pro 
nové stavby, protože u nás byly šindele, podle svědectví sousedky paní 
Karoliny Nemeškalové (1914-2007), překryty eternitem až v roce 1922. 
Původní byla také kamenná klenutá černá kuchyně, jakož i všechny 
obvodové zdi a vysoká zídka na dvorku, původně stěna stodůlky či 
kozího chlívku. Podle souseda pana Josefa Kafky (1932-2015) byla 
v klenuté místnosti ještě po druhé světové válce studna, voda protékala 
občas předsíní. Z těchto známek starobylosti se nám podařilo při nutné 
přestavbě v letech 2000–2005 zachovat alespoň tři kamenné obvodové 
zdi včetně původních vnitřních výklenků (používaly se na osvětlení 
loučemi) a venkovní kapličky ve štítě i povalový strop v jedné světnici. 
Také celková dispozice, vzhled střechy, půdorys a úprava omítek zůstaly 
stejné. Místo černé kuchyně je koupelna a WC. 
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Domek neměl vlastní zahrádku, ačkoliv kdysi ano. Malý pozemek jsme 
tedy přikoupili od městského úřadu. Po šesti letech rytí v zemi 26. března 
2007 jsem na zahrádce nalezl šestitolar z roku 1800, tedy ještě starší než 
baráček. 

První fotografie z hráze rybníka pochází z počátku 50. let (Eva Bauerová) 
a druhá v protisměru z roku 2016 (František Dvořák). 

O obyvatelích příště.              
    Jiří Turek

Blahopřání

Pane starosto Mgr. Brožku, 
blahopřeji Vám k opětovnému zvolení do funkce starosty města Černo-

vice a přeji Vám hodně úspěchů. Děkuji odcházející místostarostce Vác-
lavě Šenoltové za obětavou činnost v této funkci a zároveň její nové ná-
stupkyni paní Ing. Martině Kratochvílové přeji hodně zdaru a úspěchů.

Blahopřeji celé naší hasičské „Devítce statečných“ k úspěchu v této vo-
lební přesilovce a velké díky voličům za jejich podporu.

Vždyť kdo jiný než naši hasiči jsou nám okamžitě ku pomoci v jakéko-
liv svízeli! A hlavně jsou tu pro nás pro všechny!

Závěrem slovy velitele SDH Jiřího Hrubého – jasná věc!
Helena Hrubá
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Setkání důchodců  
v Domově Černovice – Lidmaň, p. o.,

Ve středu, 12. října 2022 se v odpoledních hodinách uskutečnilo tra-
diční setkání důchodců, bývalých zaměstnanců domova, kde probíhala 
do večerních hodin volná zábava při vzorně připraveném občerstvení. 

Z 81 pozvaných se ne všichni cítili zdravotně v pořádku, proto se ko-
nečný počet ustálil na 39 přítomných osobách. Mezi bývalé zaměstnan-
ce zavítala i vrchní sestra Mgr. E. Kubů a vedoucí sociálního úseku Mgr.  
L. Míková s manželem Jiřím, který zajistil fotografování. 

Občerstvení vzorně připravili zaměstnanci kuchyně – A. Korecká  
a R. Nekolová, vlastní roznášení pak - J. Kamenská, M. Vaníčková,  
A. Kodešová. První dvě jmenované odcházejí ke konci roku do důchodu, 
ale již si prozíravě za sebe našli šikovné náhradnice - J. Hlásková, H. Zí-
ková, J. Vejdová. Věřme, že jejich odhodlání vydrží co nejdéle.

Vzpomínalo se i na zemřelé spolupracovníky - ing. Petra Zdeňka a Ma-
rii Veřtatovou, kteří opustili naše řady během letošního roku. 

Setkání dříve narozené bývalé zaměstnance velmi potěšilo, přispělo 
k udržování přátelských vztahů, a proto věříme, že se podaří v tradici se-
tkávání pokračovat i v dalších letech. 

P. Podskalník
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Městská knihovna Černovice
z nových knih

Pro dospělé
Kuthan J.,Royt J. – Katedrála sv. Víta, Václava a Vojtěcha
Vondruška V. – Anděl smrti
Hejkalová M. – Dům pod náměstím
Foletti I. – Poutní umění ve středověku jako těles. Zážitek
Jirásek A. – Staré pověsti české
Goodings J. – Aury pod lupou
Šimůnek R. a kol. – Krajiny barokních Čech
Mach J., Hlaváček Z. – Kriminální případy z Orlických hor
Lacková J. – Muž z gulagu
Camus A. – Cizinec
S. R. White – Vězeň
Bauer J. – Čas zlatodějů a hvězdopravců
Balzano M. – Zůstanu tady
Kauffmanová R. – Sedmihlas
Riley L. – Půlnoční růže
Čepelka M. – Kopa sonetů
Spain J. – Pod povrchem
Sichinger M. – Divocí sekáči
Nousiainen M. – Fazóna
Don M. – Můj zahradní svět
Pittnerová V. – Stařenky
Goettmannovi A. R. – Zasvěcení do meditace
Riley l. – Italská dívka
Dugoni R. – Hrob mé sestry
Regnerová H. – Chtěla jsem víc
Correa A. L. – Německá dívka
Paskerová A. – Maminčiny recepty

Pro děti
Křišťanová D. – Veselý slabikář
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Petr Nymburský opět Mistrem Evropy.
Připadá mi, že to není tak dlouho, když se Petr vracel z italské Boloni se 

zlatou medailí z evropského šampionátu. Je to již 3 roky a mezi tím uteklo 
dost vody. Ale letos se Petr opět vrací z velmi úspěšného turné, tentokrát 
z polské Wroclawi. Někteří z Vás již zaregistrovali, že se českým puška-
řům v Polsku opravdu dařilo. Pochopitelně Petr už nestřílí za černovický 
klub, ale za SSK Dukla Plzeň, nicméně my dva spolu pořád spolupracuje-
me. Druhého trenéra má v Plzni a tím je Matt Emmons. 

A jak se to seběhlo? Je to jednoduché. To se prostě dvacet let trpělivě 
trénuje a pak přijde den „D“. Musím přiznat, že v den závodu jsem nebyl 
úplně v klidu. Na rozdíl od Petra, který se prý ráno vzbudil a věděl, že vy-
hraje. Ne, samozřejmě, tak to není, ale asi každý v životě prožil pocit, že 
dnes je ten den, kdy se tělo i hlava chovají úplně jinak a že vše je naprosto 
v pohodě a bez jakéhokoli stresu a nervů.

Závod se střílel odpoledne a bylo to v disciplíně 3x 20 ran ze sportovní 
malorážky na vzdálenost 50 metrů. Začíná se nástřelem, kdy střelci v da-
ném čase doladí zbraň včetně mířidel pro dosažení přesných zásahů. 

Začíná se střelbou vkleče. Závod je přenášen on-line, ale pouze terče, 
takže jsou vidět jednotlivé zásahy. Petr začal v absolutním klidu – znám 
ho jako nikdo jiný a přesně vím, co dělá a jak se chová, i když ho nevidím. 
Přes „klečáka“ přešel ze dvaceti závodních ran s pouze jednou devítkou 
a usadil se v čele. Pokračoval přestavbou zbraně opět nástřelem a střelbou 
vleže. Absolutně přesný! Dvacet ran dvacet desítek! Jen pro doplnění, pro 
všechny disciplíny je velikost desítky pouhý 1 cm. Opět přestavba zbra-
ně, nástřel a poslední disciplína střelba vstoje. Už jsem věděl, že postup 
do finále si ujít nenechá. Tady desítku několikrát minul, ale s přehledem 
postoupil.
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Uprostřed: Petr Nymburský Mistr Evropy
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Do finále jde osm nejlepších a tady se střílí 3x 10 ran, opět vkleče, vleže 
a vestoje. Závěrem vypadávají střelci s nejnižším výsledkem. Tato část zá-
vodu již byla v přímém přenosu přes internet (je možné si ji i pustit zpětně 
– pro pevné nervy je zhruba hodinové finále na Youtube – ISSF Wroclaw  
Final 50m Rifle 3 Positions Men). Ti, kteří viděli, potvrdili.

  O medaile, a nejen o ně, stříleli dokonce dva Češi. Koukali jsme na te-
levizi a každou ránu tlačili do středu. Dařilo se. „Klečák“ dobrý, jsou 
oba vysoko. „Ležák“ Petr trochu pokazil. Nechápu, proč? A teď vesto-
je. Po deseti ranách jsou oba naši dost nahoře a odchází dva s nejmenším 
výsledkem. Závod pokračuje dalšími pěti ranami vstoje. Nic se nemění, 
jen to, že odchází další dva soupeři. Zbývají čtyři střelci, ale medaile jsou 
jen 3! Tak další série vstoje. A to se nám povedlo!!! Jirka Přívratský bere 
bronz a Petr postupuje dál. Čeká ho přímý souboj s norským reprezentan-
tem. A už má jistou medaili!!!  A ještě má něco. Je to účastnické místo 
na Olympijské hry v Paříži!!! No to je sen. Finále pokračuje dál jednot-
livými ranami. Je to fakt o nervy, krásný, ale pro mě hrozný souboj. Boj 
o zlato. Je to neuvěřitelné, ale o vítězi rozhodne až poslední rána. Jako 
první vystřelil Nor. Rána 8,9 dává Petrovi velkou šanci. Vždy střílí poma-
leji, pečlivě dýchá, otáčí hlavu a míří. No teda, to je hrozný. Střílí – jóóó!!! 
Na monitoru se objeví zásah 10,8 a touto ranou se stává Mistrem Evro-
py!!! Asi zase umřu. Tak to je ten den „D“. A že v Polsku byl v úžasné for-
mě, potvrdil ještě další den, kdy s klukama vystříleli ve stejné disciplíně 
evropský titul v týmech. Veze domů tedy dvě zlata.

Petr Nymburský - zlatý výstřel
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Teď už jen krátce zpráva z dalšího obr závodu – MS v Egyptě – tam se 
na něj štěstí neusmálo, protože se o pouhý jeden bod nedostal do finálové 
osmičky v boji o světový triumf. Byl to přesně 1 milimetr.  Přesto se do-
cela pevně usadil na sedmém místě světového žebříčku.       

      

Adélky bronz
To je další střelec, který málokdy zklame. Adélka Kafková, těší mě. 

Letos jsme jí vybavili lepší zbraní a hned je to vidět. To, že nedá spát hol-
kám ve vzduchovce vleže, už jsem psal. Teď je začala prohánět i v ma-
lorážce. Celou sezónu střílí velmi pěkně a dostalo se i na finále Poháru 
mládeže v Plzni. Na začátku závodu trošku rozpaky, ale v dalších po-
ložkách držela svůj standard. Dokonce to chvilku vypadalo i na vítěz-
ství, ale pak udělala pár malých chybiček a konečná bronzová medaile 
s pohárem byla spravedlivá. Škoda, že náš další zástupce Kája Prokeš 
je trochu trémista a zatím se mu nedaří začátky závodů. Jinak technic-
ky střílí velmi pěkně. Zatím je mu „přiděleno“ dvacáté místo v dorostu 
ve všech disciplínách. Tak ještě potrénujem. Stejně tak Adélka. Od září 
začíná střelbu vzduchovky vstoje a zatím to vypadá moc pěkně. Asi 
bude za rok o čem psát. 

A máme po Adélce další nástupce. Byli jsme v Plzni na závodech 
vzduchovky vleže a tam se v dobrém „černovickém ležáku“ ukázaly 
Anežka Baštová a Monča Šťastná. Dokonce se prostřílely do finále tam-
ního závodu.

Závěrem bych chtěl pozvat zájemce o sportovní střelbu z řad mládeže 
ve věku do 12 let, aby se přišli k nám podívat a spolu s rodiči popovídat 
s našimi střelci. Myslím, že Vám máme co ukázat. Velmi pěkné zbraně, 
střelecké oblečení a elektronicky snímané terčové zařízení. S vážnými zá-
jemci si i vystřelíme. Mám samozřejmě na mysli i dívky, nejen kluky. 
Tréninky máme ve středu a v pátek od 16.00 hod. Třeba potkáte i Mistra 
Evropy.  

Přeji opět všem pevnou ruku a jasné oko.

   Nymburský
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Citát
„Žijete jenom jednou, tak by to měla být zábava“

      Coco Chanel

Foto: Vpravo: Adéla Kafková – bronzová z Plzně
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      Klábosilův noční přesun 2022

Dvacátý devátý ročník Klábosilova nočního přesu-
nu letos proběhl v pátek 7. října. Jak je u této akce 
v posledních letech zvykem, připravené úkoly jsou 
„navázány“ na nějaké téma. Letošní „zimní“ ale vů-
bec nekorespondovalo s počasím venku. Počasí jako 
na objednávku přálo všem účastníkům. Po částečně 
prosluněném pátku přišla bezoblačná příjemná noc.

Pro ty nejmenší a nejmladší účastníky začal pochod po 19 hodině u Zá-
kladní školy v Černovicích. Postupně se na putování směrem na RS Lhot-
ka vydalo 160 pochodníků, věku víc než rozmanitého. Objevení a vyře-
šení dvaceti rozmanitých pohádkových úkolů, porůznu poschovávaných 
během pětikilometrového putování nebylo pro „ostřílené borce“ žádným 
problémem. Na konci putování si každý našel pod vánočním stromečkem 
(zimní téma jsou i vánoce) svoji odměnu. Vlastnoručně opečený vuřt 
na ohni a nějaká ta mlsačka přišla po takovém výkonu vhod. Pro malé 
pochodníky byly připraveny ještě drobné hry a soutěže. Někteří ještě po-
seděli u ohně a potom si všichni na cestu domů přibalili pamětní lístek 
a „zimní rolničku“.  

Osm připravených tras a geocaching nalákalo k letošnímu putování 
dvěstěosmdesát účastníků. Trasy od dvanácti do třicetidvou kilometrů 
vedly po cestách i necestách východně od Lhotky.

Ještě, než se družstva vydala na cesty, předstoupila před „náročnou“ po-
rotu, aby předvedla svá připravená vystoupení se zimní tématikou. Takže 
byl k vidění Mrazík, zimní královny, vánoční stromeček i dárky a řada 
dalších překvapení. Zdařilé. Některá videa a fotky z fotokoutku jsou k vi-
dění na  .  

Na start samotného přesunu se všechna družstva dostala autobusem. 
Orientaci ale stěžovaly zavázané oči. Během putování na všechny čekaly 
čtyři připravené a porůznu schované vědomostní úkoly. K těmto úkolům 
bylo ještě třeba najít několik dalších kontrolních bodů. Ale to je pro zku-
šené putovníky jasné zadání. Ale i noví účastníci si se vším většinou pora-
dili. A drobné bloudění, to k tomu už patří.
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Myslím si, že nakonec byli všichni spokojeni. Počasí bylo jak malované 
a guláš v cíli jako vždy perfektní, výborný, vynikající … a všichni si ho 
pochvalovali. Jako každoročně velká pochvala a poděkování kuchařkám 
ze ZŠ v Černovicích. 

Ještě Pamětní lístek a rolničku a zase za rok. Vždyť to bude po třicáté.

 Nesmíme ale zapomenout ani na ty, kteří nám pomáhají ke zdárnému 
průběhu akce a bez kterých by to vše jen těžko šlo – MěÚ Černovice, Zá-
kladní škola a školní jídelna Černovice, Sokol Černovice, VÚ Černovice, 
ÚSP Lidmaň, Opeko Choustník, Potraviny P. Valková, manželé Lászlóvi.  
... a ještě jednou pak kuchařkám ze Základní školy v Černovicích. Děku-
jeme.

Nesmíme zapomenout ani na pí Vřešťálovou, majitelku RS Lhotka, kte-
rá nám každoročně vychází vstříc.

Osobně chci ještě říci Dík všem, kteří se podílejí na přípravě a realizaci 
„našeho Klábosila“. 

Takže ahoj za rok. 
              

a 
již čtrnáct let je nedílnou součástí sobotního programu

        Koolečkárna                                                           
Tak tomu bylo i letos. 
Bohužel ani velice příjemné podzimní poča-

sí nepřilákalo k cyklistické vyjížďce větší počet 
účastníků. Přestože počet kolařů dvanáct není 
ohromující, všichni, kteří se nechali zlákat k více 
než padesátikilometrovému koloputování z Čer-
novic přes Kámen k Přáslavicím a zpět přes Mi-
lotičky, Lipici, Pejškov na Lhotku, si příjemně 
strávené chvíle pochvalovali.

Snad tedy za rok, při patnáctém ročníku, přiláká sobotní vyjížďka více 
příznivců turistické cyklistiky.

     Radek Hůlka
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Co je nového v Sokole?
V září a říjnu jsme znovu odstartovali všechna cvičení a dětské kroužky. 

Ke všem dosavadním aktivitám navíc přibyl divadelní kroužek pro děti 
a TRX cvičení pro všechny. Aktivit máme však mnohem více a na kaž-
dé z nich rádi přivítáme nové tváře. Všechny potřebné informace ke ka-
ždé aktivitě naleznete na našich webových stránkách (www.sokolcerno-
vice.cz). 

17. září jsme se společně potkali na Pouťové diskotéce, na které se chví-
lemi zdálo, že nám bude sokolovna malá. A protože jsme si akci velmi 
užili, rozhodli jsme se uspořádat další.  3. prosince společně oslavíme čer-
ty, a to konkrétně odpoledne dětskou besídkou a večer zábavou pro dospě-
lé. Těšíme se na Vás!

Mnozí z Vás jistě zaznamenali, že jsme se opět zúčastnili soutěže Hý-
beme se hezky česky, a to za fotbalovou mládež. Hlasovali jste on-line 
a později přímo v prodejnách Penny v našem okolí. V soutěži jsme se i le-
tos umístili na vítězných příčkách, a to na 2. místě, hned za Pelhřimovem. 
Děkujeme za Vaši podporu.

Poslední říjnovou akcí byl Sokolský běh republiky, který se konal 28. 
října. Sokolský běh republiky je každoroční oslavou založení Českoslo-
venska, do které se letos zapojilo více než 60 měst v České republice 
a mezi nimi jsme byli i my. Zajímavostí je, že Sokolský běh se letos usku-
tečnil i v San Francisku, Dallasu nebo třeba ve Washingtonu DC. U nás 
jsme společně vyběhli vstříc oslavám republiky, zúčastnili se malí, velcí, 
ale i fanoušci, díky kterým se všem běželo lépe. Po běhu jsme si všichni 
dali zasloužené občerstvení a společně jsme si užili slavnostní den. 

Klára Lisayová

A co naši turisté?

Na zářijový slunečný výšlap jsme se vydali 24. 9. 2022 ze Zajíčkova 
na Křemešník. Prohlédli jsme si kostel Nejsvětější Trojice, obklopený am-
bity a kaplemi. Po 205 schodech jsme vystoupali na rozhlednu Pípalka 
a jako na dlani jsme viděli část Českomoravské vrchoviny včetně jejího 
nejvyššího vrcholu Javořice. V hotelu Křemešník jsme se posilnili a prošli 
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jsme křížovou cestou ke studánce se zázračnou vodou, která však neteče 
stále. Přes Sluneční paseku, Proseč pod Křemešníkem jsme pokračova-
li do Pelhřimova. Po 20 km túře jsme se spokojeni vlakem vrátili domů. 
Vybarvený podzimní výšlap 22. 10. 2022 měl trasu od černovické pily 
na Stružky a dále lesem plným hub k Eustachu, pak přes Kamírák směr 
Markvarec. Po malé svačince na odpočivadle jsme odbočili přes chatovou 
osadu do lidmaňské hospůdky. Po občerstvení jsme se vrátili do Černo-
vic.

Na 26. 11. máme přichystán výlet vlakem do Pacova. Odtud výšlap 
13 km okolo rybníka Valcha do Obrataně.

Poslední letošní výšlap je 10. 12. z Černovic do Hojovic, Psárova, Tří-
klasovic a dále do Mlynů, kde nás čeká občerstvení a posezení s hudbou. 
Celková délka pochodu asi 14 km.

Těšíme se na společné toulání s Vámi.
Mirka a Dana
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BEZPLATNÉ PRÁVNÍ A SOCIÁLNÍ 
PORADENSTVÍ

Poradíme Vám v životních situacích, kdy člověk 
potřebuje právní a sociální pomoc, ale neví, kde ji získat. 

Cílem je pomoci každému člověku, zejména na 
Černovicku a okolí, lépe se orientovat v právním systému 
České republiky a usnadnit vám nalezení pomoci, která 

odpovídá vašemu problému.

Informace podá Petr Hradecký
tel. 602 126 491, e-mail: pravniporadenstvi1@seznam.cz
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Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 39.

Pane řidič, tak kudy?
Jan Podhola 
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Advent 2022
v Černovicích
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ZVEME VÁS NA 

KLIENTŮ DOMOVA ČERNOVICE - LIDMAŇ 

 

                   VESTIBUL MěÚ ČERNOVICE 
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